
Ing. Zdeněk Šedivý  

Pan Zdeněk Šedivý se narodil 27. 1. 1955 v Žacléři, jako jedináček. Jeho maminka 

pracovala v Texlenu v Mladých Bukách a tatínek byl ředitelem Texlenu v Rudníku.  

V roce 1958 začal navštěvovat mateřskou školu v Mladých Bukách a o 3 roky později 

se stal žákem základní školy. Tam měl spoustu kamarádů. Na prvním stupni se jeho třídní 

učitelkou stala Marie Brzková, která zavedla motivující a zároveň podporující styl výuky                      

a zapsala se tím do jeho vzpomínek.  Díky ní bylo přátelství mezi kamarády nejen ve škole,             

ale i mimo ni. Společně s těmi nejbližšími se scházeli v klubovně, kde měli také vystaveno 

své                                 heslo: ,,Překážky jsou od toho, aby se překonávaly.“ V životě pana 

Zdeňka bylo mnoho překážek.  

Velkou část jeho dětství tvořily tábory, ještě větší však tvořil fotbal. Jelikož neměl 

peníze na dopravu, začal chodit na brigády. Díky výdělku z brigád si pořídil své první rádio, 

tzv. ,,tranzistorák“. V létě 1968 byl na táboře v NDR. Díky tranzistorovému rádiu se doslechl               

o vpádu vojsk Varšavské smlouvy do Československé socialistické republiky. To výrazně 

zkomplikovalo jeho návrat zpět do Československa.  

 V roce 1969 se dostal na střední ekonomickou školu, kde zažil mnoho dobrodružství           

a zábavy. Poté, co vystudoval střední školu, pokračoval ve studiu na vysoké škole, ale s tím, 

že nejprve musel absolvovat nultý ročník. Po složení státních zkoušek jeho cesty následovaly                 

na vojnu, tam ho přemlouvaly, aby zůstal o rok déle, on se však rozhodnul že odejde a půjde 

do zaměstnání.  

Šel pracovat do dolů stejně jako jeho otec. Poté se přestěhoval do Trutnova se svou 

manželkou a syny. Pan Zděněk si našel zaměstnání v Roudnici nad Labem, kde pracoval jako 

ekonomický náměstek. Po několika letech se rozhodl znovu změnit zaměstnání a stal se 

ekonomickým daňovým poradcem v bance. Během svého života ještě vyměnil několik 

zaměstnání, a nakonec se stal ekonomickým ředitelem. 

V dnešní době se věnuje genealogii, bádá v archivech a sestavuje rodokmeny.  

           Všechny tyto překážky ve svém životě překonal díky svému pozitivnímu myšlení,                     

a především díky svému životnímu mottu „překážky jsou od toho, aby se překonávaly.“ 


